
s NORRMALMS STADSDELNÄMND 
 

2009-03-11 

SID 1 (3) 

 

  

P R O T O K O L L  F Ö R T  V I D  S A M M A N T R Ä D E  M E D  

N O R R M A L M S  H A N D I K A P P R Å D   

 

 

Tid: onsdagen den 11 mars 2009 kl.14.30-16.00  

Plats: Norrmalms stadsdelsförvaltning, Tulegatan 13, sammanträdeslokalen Tule. 

  

Justeras 2009-03-11 

 

 

Louise Lindström 

 

Justeras 2009-03-11 

 

 

Eva Sernblad 

 

 

Närvarande: 

 

Norrmalms handikappråd 

Louise Lindström, mötesordförande  DHR 
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Teresa Melin    RMA 

Eva Serneblad   R 

Géraldine Norén   FA 

Mikael Josephson  sekreterare 

 

Tjänstemän 

Siw Lideståhl avdelningschef för vuxenavdelningen 

beställare 

Gunilla Schedin nämndsekreterare 

Lena Tengvall funktionshinderinspektör 

Ann-Kristin Sandebjer funktionshinderinspektör 
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1. Godkännande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering.  

 

2. Val av protokolljusterare 

Eva Serneblad utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

3. Anmälan av protokolljustering 

Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2009-02-04 har justerats och sänts ut. 

 

4. Nämndsammanträde den 19 mars m. m. 

Föredragningslista för stadsdelsnämndens sammanträde delas ut. Stadsdelsnämndens sammanträde 

har tema en renare stadsdel.  

 

Gunilla Schedin redogör för bidrag till frivilligorganisationer. Ärendet delas ut. Avser 

äldreorganisationer och organisationer för funktionshindrade. 2009 är det avsatt 150 tkr för 

ändamålet. Verksamhetsbidrag kan bara sökas en gång om året och det är beslut om detta som tas 

vid stadsdelsnämnden den 19 mars, projektbidrag kan sökas under hela året. Endast en 

handikappförening har sökt verksamhetsbidrag. Det påpekas att blanketten för verksamhetsbidrag är 

väl omständlig.  

 

Siw Lideståhl redogör för övriga punkter. Bl.a. entledigande av ledamot i handikapprådet (Åke 

Åberg) samt val av ny ledamot (Monica Zachari).  

 

Den ekonomiska månadsuppföljningen av stadsdelsförvaltningen för februari månad pekar mot ett 

underskott på 3 mnkr. En analys av bedömningen av biståndsnivåer för funktionsnedsatta pågår 

eftersom den verksamheten visar ett påtagligt underskott.  

 

En upphandling av personliga ombud görs av staden. 

 

Ny stadsdelsdirektör från den 15 juni blir Christina Rapp Lundahl. Hon är ekonom och har haft 

uppdrag hos flera olika kommuner, dock ej Stockholms stad.  

 

Det är svårt att tidigarelägga utskicket av handlingar inför ett nämndsammanträde. De ska normalt 

skickas ut på onsdagen en vecka innan nämndsammanträdet. Däremot kan det vara möjligt att 

distribuera underlag till ärenden, exempelvis remisser, till handikapprådet. Dessa kommer ju ofta en 

eller flera månader innan sammanträdet.  

Eva Serneblad säger att det är viktigt att rådet får kontinuerlig information om pågående ärenden.  

 

Siw informerar om Budgetunderlag 2010 – 2012, den så kallade treåringen. Den tas i aprilnämnden 

men ett utkast har börjat skrivas av förvaltningen nu. En huvudfråga är hur valfrihetssystemet 

kommer påverka stadsdelsförvaltningens verksamhet och budget. Vi ser att behoven hos gruppen 

neuropsykiatri inte fångas upp av bedömningskansliets instrument. Exempelvis Asperger.  

Allmänpsykiatrin utgör en allt mer dominerande del 
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Handikapprådet ombes delge förvaltningen sina synpunkter på detta samt även andra områden som 

rör viktiga framtidsfrågor för personer med funktionsnedsättning.  

 

5. Funktionshinderinspektörerna  

Lena Tengvall och Ann-Kristin Sandebjer besöker rådet. Funktionshinderinspektörernas årsrapport 

2008 utdelas. Rapporten är tagen i Socialtjänst och arbetsmarknadsnämnden men ännu inte dragen i 

Kommunstyrelsen.  

Funktionshinderinspektörerna är ett sätt att utveckla det individinriktade kvalitetsarbetet och ett 

komplement till funktionshinderombudsmannens övergripande arbete. Lena och Ann-Kristin, som 

besätter de båda befintliga tjänsterna, har arbetat sedan oktober 2007. Uppdraget är att granska både 

SoL och LSS-insatser samt ha en nära dialog både med staden och brukarna, deras familjer samt 

organisationer. Att sprida goda exempel är en viktig del av uppdraget. Man har även 

avstämningsmöten med stadens revisionskontor och länsstyrelsen samt inspektörerna för skola och 

äldreomsorg. Det är viktigt att verksamheterna arbetar med värdegrundsbegrepp. Dialogen med 

brukarna sker bl.a. genom att inspektörerna deltar i verksamheterna under utövande och även 

genom formulär för synpunkter och klagomål. Inspektörerna redogjorde för en pilotgranskning i 

Rinkeby-Kista. Man kommer nu att gå vidare till ytterligare fyra stadsdelar. Ett av de områden man 

nu ska studera är yngre personer med demens (upp till 65 år). Man arbetar bl.a. med pictogram.  

 

Funktionshinderinspektörernas broschyr delades ut. RSMH och IFS har utbildade hjälpmedels-

ambassadörer, berättade Ulla Elfving Ekström.  

 

 

6. Anmälan av inkomna handlingar  

 Kommunstyrelsens handikappråds protokoll nr 2 2009 

Anmäldes. 

 Louise berättar om en farlig trafikövergång som hon uppmärksammat trafikkontoret på. 

Meddelandet delas ut. Aktivitet – meddela trafikkontoret om att andra farliga och svåra 

övergångar utan avfasning finns. Behov av årlig inspektion samt temporära avfasningar i 

avvaktan på permanent ombyggnad enligt den s.k. Stockholmsmodellen. 

 Information om stadsvandringar (Stadsmuseum) delas ut. 

 

7. Övriga frågor 

Hemsidans namnlista för handikapprådet ska uppdateras. 

 

7. Tid för nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum den 15 april kl. 14.30-16.00. Förmöte från 13.30. 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Mikael Josephson 

Sekreterare i rådet 


